國立清華大學材料系博士學位考試注意事項
National Tsing Hua University Department of Materials Science and Engineering 

Notice of Ph.D Degree Examination 
107/04/17修改
一．博士學位考試申請： (承辦人：吳玉玲)
1. Application for Ph.D Degree Examination (Person in charge: Yu-Ling, Wu) 
(一)檢具文件及資料：
(1) Required documents: 

(1)論文初稿(不須裝訂)；
(1) Dissertation First Draft (Bookbinding is not required)  

(2)歷年成績單正本(向註冊組申請)；
(2) Transcript of All Semesters (Apply from the division of registration) 
(3)博士班網路成績單(自行上網下載列印)；
(3) Ph.D Online Transcript (Please download it online and print it out) 

(4)博士候選人申請表(上註冊組網頁下載填寫/或本系網頁下載)；
(4) Ph.D Candidate Application Form (Download from the website of division of registration or download from the department website)  

(5)博士學位考試委員名冊 (上註冊組網頁下載/或本系網頁下載填寫)；
(5) Ph.D Degree Examination Committee Member List (Download from the website of division of registration or download from the department website)  
(6)材料系博士學位口試申請表(系網頁下載/或本系網頁下載)；
(6) Ph.D Degree Oral Defense Application Form (Download from the department website)  
(7)論文發表於SCI期刊之清單，並附記點數及查詢點數截取畫面；本人及指導教授姓名，請以粗體字表示，並加劃底線。
(7) The paper being published in the SCI journals, with a screen shot that includes the points and the checking of points. The name of the applicant and the advisor should be marked boldfaced and underlined. 

(8)已發表於SCI期刊之論文抽印本。已接受但未刊印之論文，另附上已接受之證明文件。

(8) The copy of paper which has already been published in the SCI journals. For the papers already accepted yet unprinted, the proving document of acceptance should be attached. 

其中(4)及(6)申請表須經指導教授(共同指導教授)簽字同意後，於口試日期三週前（不包含假日），檢附(1)－(8)項，向系辦公室提出申請辦理。
The above (4)-(6) must acquire the signature of the advisor/co-advisor first, then bring along with (1)-(8), go to the department office for application three weeks before the date of oral defense (weekends are not included).    
附註：Notes: 
(一)論文發表：(1) Paper Publication 
1.發表的論文必須有系指導教授／共同指導教授的名字，及學生需署名本系。
1. The paper published must include the name of the advisor/co-advisor, the student should also indicate the title of the department. 
2.用以申請口試之論文需與其博士論文有直接關係。
2. The paper used for applying oral defense must be directly related to the Ph.D dissertation. 

3.至少有一篇論文是以申請人為第一作者(指導教授不計排名)。
3. The applicant should be the first author in at least one of the papers (The advisor does not count in ranking) 
(二)點數之計算：(2) Points Calculation 
1. 96學年度起入學：須符合下列條件之一
1. Enrolled from 2007 academic year: Must meet one of the following requirements 

(1)總點數≧4；博士生列名在第一位者全算，第二作者為50%，第三作者為25%，以此類推。第一作者以外之共同作者論文所佔點數，以不超過1/3為原則。
(1) Total points≧4, the points will be all counted if the Ph.D student is the first author, the points for the second author will be counted as 50%, the third author 25%...so on and so forth. The points accumulated in which the student is not the first author should not be more than 1/3. 
(2)SCI列名期刊論文三篇以上(含)，其中一篇必須是該領域之前15%。
(2) At least having three papers in the SCI journals. One of which must be the top 15% in the discipline. 

(3)SCI期刊四篇以上(含)。
(3) At least having four papers in the SCI journals. 

(4)Impact factor 4.0以上一篇。
(4) One paper with an Impact factor above 4.0.
若學生申請適用第(2),(3),(4)項，則該生須為第一作者。
If the student conforms to the above (2) (3) (4), the student must be the first author.

2. 90－95學年度入學：須符合下列條件之一
2. Enrolled in 2001-2006 academic year: Must meet one of the following requirements
(1) Impact factor 3.0以上一篇或總點數≧3。
(1) One paper with an Impact factor above 3.0 or total points≧3.

(2) SCI列名期刊論文三篇以上(含)，其中一篇必須是該領域之頂尖期刊。
(2) At least having three papers in the SCI journals, one of which must be in the top journal of the discipline. 
(3) SCI期刊四篇以上(含)。
(3) At least having four papers in the SCI journals. 

發表之期刊論文，博士生列名在學生第一位者全算，第二位以下之學生平分一半。

註：不含指導教授。學生與其他單位之教師、研究人員合併計算。
For the papers published in journals, the points will be all counted if the Ph.D student is the first author, the points will be half if the student is the second author (or below). 

Notes: The advisor is not included. The points for students, teachers from other administrations and researchers will be counted together.   

3. 89學年度入學：須符合下列條件之一
3. Enrolled from 2000 academic year: Must meet one of the following requirements

(1) Impact factor 3.0以上一篇或總點數≧3。
(1) One paper with an Impact factor above 3.0 or total points≧3. 

(2) SCI列名期刊論文三篇以上，其中一篇必須是各領域之頂尖期刊，若無則需四篇以上才符合畢業。
(2) At least having three papers in the SCI journals, one of which must be in the top journal of each discipline. If not, then it is required to have at least four papers included in the SCI journals. 

博士生列名在學生第一位者全算，第二位得1/2點數，第三位得1/4點數，餘類推。

註：不含指導教授。學生與其他單位之教師、研究人員合併計算。
The points will be all counted if the Ph.D student is the first author, the points for the second author will be counted as 50%, the third author 25%... so on and so forth. 

Notes: The advisor is not included. The points for students, teachers from other administrations and researchers will be counted together.
4. 83－88學年度入學：
4. Enrolled in 1994-1999 academic year

博士論文口試前必須於國際學術期刊發表(含已被接受)之Full paper二篇或同教師論文升等
之計點四點以上(含)之論文。
Before the dissertation oral defense, the student must have published two full papers in the international academic journals (including those already accepted) or have published a paper of a point of 4 (or above), which is equivalent to the point for faculty promotion.    
博士生列名在學生第一位者全算，第二位得1/2點數，第三位得1/4點數，餘類推。
The points will be all counted if the Ph.D student is the first author, the points for the second author will be counted as 50%, the third author 25%... so on and so forth.
註：不含指導教授。學生與其他單位之教師、研究人員合併計算。
Notes: The advisor is not included. The points for students, teachers from other administrations and researchers will be counted together.
(二)審核：Review 
(1)資格考試及修課：由系辦公室審核。
(1) Qualification Examination and Course Taking: Review by the department office  

(2)論文發表是否符合要求：由學術委員審核。
(2) Whether the paper publication meets the requirement: Review by the academic committee.

以上申請資料並經系主任審核通過，將申請資料送註冊組，才可於聘函上加蓋系主任簽名章，交還申請者，併同論文寄交口試委員。
Only after the chairman has reviewed the above applying documents and has sent the documents to the division of registration can the invitation letter be sealed with the chairman seal. The sealed invitation letter will be sent to the committee members along with the dissertation.   

(3)博士學位考試申請及考試委員資格，由註冊組審核。經審核無異後，始可舉行學位考試。
(3) The application for Ph.D degree examination and the qualification of the committee members will be reviewed by the division of registration. Only after the review can the examination be held. 
(三)口試日期及口試委員變更：The Change of Date and Committee Members of Oral Defense 
　　務必於確認後，通知系辦公室，轉通知註冊組修正，以免影響畢業證書之製發。
    Please inform the department office once you have confirmed, so that the department office can inform the division of registration for correction in time in case it postpones the issue of diploma. 
二、系所審核通過：
2. After Department Review
請至校務資訊系統列印聘函，並至系所蓋章，隨論文初稿寄予口試委員。
Please go to Academic Information Systems to print out the invitation letters and bring them to the department office for sealing, then send them to the committee members along with the dissertation first draft. 
三、口試前：  
3. Before Oral Defense: 

1.備妥下列文件：(皆由校務資訊系統列印表單)
1. Prepare the following documents: (All can be printed from Academic Information Systems) 

(1)考試委員審定書(一份)；
(1) Committee Review Form (one copy) 

(2)指導教授推薦書(一份)；
(2) Advisor Recommendation Form (one copy)
(3)論文口試成績單(每位委員一份)；
(3) Oral Defense Transcript (One copy for each committee member) 
(4)論文成績登記表。
(4) Dissertation Grade Form

將相關資料打上：學年度、學期、系所別、學號、姓名、口試日期、審定日期、論文題目。並請指導教授／共同指導教授簽名。
Type the following information on the relevant documents: academic year, semester, department, student ID, name, date of oral defense, review date, dissertation title, and ask for the signature of the advisor/co-advisor. 

2. 從105-2學期開始口試費及交通費由匯款方式到口委老師帳戶，不領現金。(口試費核銷承辦人：吳玉玲)
2. Starting from the second semester of 2016 academic year, the oral defense fee and the transportation fee will be transferred into the account of the committee members instead of paying by cash. (Person in charge for the reimbursement of oral defense fee: Yu-Ling, Wu) 
四、口試結束後：
4. After Oral Defense: 
1.將口試費印領清冊(共二張)、論文成績登記表正本(經指導教授/共同指導教授簽名)、口試成績單正本(與口試委員數相等)及考試委員審定書影本送至系辦室吳玉玲小姐，以送系主任簽核。
1.  The oral defense fee reimbursement list (two papers), the original dissertation grade form (with the signature of advisor/co-advisor), the original oral defense transcript (the number should be equivalent to the number of committee members) and the copy of committee review form should be sent to Mrs. Yu-Ling, Wu in the department office to turn in to the chairman for review. 
2.論文成績登記表正本(經指導教授/共同指導教授簽名)、口試成績單正本(與口試委員數相等)及考試委員審定書影本辦理離校程序時送至系辦室吳玉玲小姐。
2. The original dissertation grade form (with the signature of advisor/co-advisor), the original oral defense transcript (the number should be equivalent to the number of committee members) and the copy of committee review form should be sent to Mrs. Yu-Ling, Wu in the department office during the graduation procedure. 
3. 博士班畢業生效日期，以通過論文考試並完成論文審定之日期為準。
3. The date of passing the degree examination and the dissertation review will be counted as the valid graduation date for Ph.D student.  

4. 博士論文考試不及格者，其成績亦於二週內送交註冊組登錄。
4. For those who fail the examination, the grades will also be sent to the division of registration within two weeks. 
5. 依本校博士學位考試細則第十二條第二項規定：論文經考試委員審查認為須修改者，應修改後再送考試委員審查。未能於次學期註冊日前修改並完成審定者(並須同時完成離校手續)，該次考試無效。
5. According to the NTHU Ph.D degree examination regulation 12.2: The dissertation which is asked to be revised after the committee review should be sent to the committee again after revision. For those who are unable to finish the revision and pass the review (the graduation procedure should also be finished meanwhile) before the registration day of next semester, the examination will be counted as void. 
五、離校手續：(承辦人：吳玉玲小姐)
5. Graduation Procedures (Person in charge: Mrs. Yu-Ling, Wu) 
1.完成論文上傳圖書館。http://etd.lib.nctu.edu.tw/cdrfb3/nthu/hulogin.htm
1. Upload the dissertation to the library. http://etd.lib.nctu.edu.tw/cdrfb3/nthu/hulogin.htm
2.至少製作二本博士論文(雙面列印)，一本交給圖書館(內頁有考試委員審定書影本及指導教授推薦書影本)，一本交給系辦公室吳玉玲小姐，由系所繳至註冊組。
2. Print out at least two copies of the dissertation (double-sided), submit one to the library (including the copy of committee review form and the copy of advisor recommendation form), submit another to Mrs. Yu-Ling, Wu in the department office to turn in to the division of registration. 

3.至系網頁下載「網路離校暨系友資料表」。經指導教授/共同指導教授簽名，確認可辦理離校手續後，至系辦公室辦理 (繳交口試成績、論文上傳、系友資料)。
3. Go to the department website and download “Form of online graduation procedures and alumni information” to attain the signature of the advisor/co-advisor, after confirming your qualification of going on the graduation procedures, go to the department office to submit the grade of oral defense, upload the dissertation and submit the alumni information.  
4.應於次學期開學前完成離校手續，未能完成者，該次口試無效。
4. The graduation procedures should be finished before the start of next semester, otherwise the oral defense will be counted as void. 

六、博士學位考試起迄日期：
6. Start Date/End Date of Ph.D Degree Examination 
1.註冊上課日起至學期結束止。(學期結束：第一學期為1月31日，第二學期為7月31日)
1. Starting from the registration day until the end of the semester (End of semester: first semester: January 31, second semester: July 31) 
2.學期開始(第一學期為2月1日，第二學期為8月1日)至註冊上課前一日止，欲舉行博士學位考試者，必須先至註冊組洽辦提前註冊事宜。
2. From the start of the semester (first semester: February. 1st, second semester: August 1st) until the day before registration day, those who intend to have their Ph.D degree examination must go to the division of registration first for the registration formalities. 

七、博士學位證書頒發：
7. Issue of Ph.D Degree Diploma 
    請參閱「國立清華大學研究生畢業程序及繳交畢業論文須知」，請至

http://academic.ad.nthu.edu.tw/registra/form/master_08.doc 網站中參閱。
Please check the “Notice of Graduation Procedures and Submission of Graduation Thesis for NTHU Graduate Students” from the website http://academic.ad.nthu.edu.tw/registra/form/master_08.doc 
國立清華大學材料科學工程研究所博士學位畢業口試申請表
National Tsing Hua University Institute of Materials Science and Engineering

   Ph.D Degree Oral Defense Application Form    

(本表適用七十九學年度起入學研究生)
(This form applies to students enrolled from 1990 academic year)   

Date (yy/mm/dd)   年　　月　　日填

	申 請 人
Applicant
	
	學　　號
Student ID
	
	簽名
Signature
	

	
	
	擬口試日期
Intended Date of Oral Defense
	年　　　　月　　　　　日
(yy/mm/dd) 

	指導教授
Advisor
	

	畢業論文題　　目
Dissertation Title 
	中文：Chinese 

	
	英文：English 

	論文發表

(註)
Paper Publication
(Notes)  
	

	所發表論文與畢業論文關係　　
Relationship between the Paper Published and the Dissertation 


	

	指導教授

認　　可
Approval of Advisor
	本人認定該生已符合「清大材料所博士」水準，並己具備第一外國語文能力，通過方式：
I approve that the student has reached the qualification of『NTHU department of materials science and engineering Ph.D』and possesses the English language ability via:  

1.□通過相關語文鑑定考試。
1. Having Passed the language proficiency test.
2.□選修相關語文課程四學分，並且成績在70(含)分以上。
2. Having taken language courses for 4 credits, with a score above 70.

3.□使用相關語文著作論文，或曾在外國取得學士以上學位者，論文發表(被接受)日期分別為：
3. Using the English language to write the thesis, or having attained a degree above bachelor in foreign countries, the dates of paper published (accepted) are:

               ，             ，             ，             
        指導教授簽名Signature of Advisor：                  

	所　　長

簽　　名
Signature of Chairman 
	


註：至少在國外期刊發表兩篇完整論文。請打上已發表或被接受論文題目、作者(按實際順序)、期刊全名、卷期、起迄頁次。若未刊印，則須附接受函；若已刊印，須附影印本(審畢退還)。
Notes: The student should publish at least two papers in international journals. Please type on the title of the paper published or accepted, author (with actual order), full name of the journal, volume, start page and end page. If the paper has not been printed, the acceptance letter is required; if the paper has already been printed, one copy of the paper is required. (which will be returned after the review) 

國立清華大學材料科學工程研究所博士學位畢業口試申請表   2
(89.6.1系務會議通過)
National Tsing Hua University Institute of Materials Science and Engineering

   Ph.D Degree Oral Defense Application Form

(Resolution of the Department Meeting in June 2000)

(本表適用89－95學年度入學研究生)
(This form applies to students enrolled in 2000-2006 academic year)
Date (yy/mm/dd)    年　　月　　日填

	申 請 人
Applicant 
	
	學　　號
Student ID
	
	簽名
Signature 
	

	
	
	擬口試日期
Intended Date of Oral Defense 
	   年　　　 　月　　　　　日
(yy/mm/dd) 

	指導教授
Advisor
	
	共同指導教授
Co-advisor
	

	畢業論文題　　目
Dissertation Title 
	中文：Chinese

	
	英文：English

	指導教授

認　　可
Approval of Advisor
	一、論文點數以符合下列要求之一：
 1. The paper point has met one of the following requirements: 

a.□Impact factor 3.0以上一篇或總點數≧3，
a. One paper with an Impact factor above 3.0 or total points≧3.
　b.□SCI列名期刊論文三篇以上(含)，其中一篇必須為該領域之頂尖期刊，
  b. At least having three papers in the SCI journals, one of which must be in the top journal of the discipline.
  c.□SCI列名期刊論文四篇以上(含)
  c. At least having four papers in the SCI journals.

　備註：Notes
　(1) Impact factor計點以畢業生在學期間SCI所公佈的數為準；頂尖期刊之認定再議；
(1) The points calculation for Impact factor may vary according to the number announced by SCI during the study period of the graduate. The recognition of top journal will be later decided. 
　(2)發表之期刊論文，博士生列名在學生第一位者全算，第二位以下之學生平分一半之點數；
(2) For the papers published in journals, the points will be all counted if the Ph.D 

student is the first author, the points will be half if the student is the second  (or author (or below). 
　(3)發表的論文必須有系指導教授名字及學生需署名本系；
(3) The paper published must include the name of the advisor/co-advisor, the student should also indicate the title of the department.
　(4)用以申請口試之論文需與其博士論文有直接關係；
(4) The paper used for applying oral defense must be directly related to the Ph.D dissertation.
  (5)至少有一篇論文是以申請者為第一作者(指導教授不計排名)。
(5) The applicant should be the first author in at least one of the papers (The advisor does not count in ranking)
二、本人認定該生已符合「清大材料所博士」水準，並己具備第一外國語文能力，通過方式：
2. I approve that the student has reached the qualification of『NTHU department of materials science and engineering Ph.D』and possesses the English language ability via:  

　1.□通過相關語文鑑定考試。
1. Having Passed the language proficiency test.
　2.□選修相關語文課程四學分，並且成績在70(含)分以上。
2. Having taken language courses for 4 credits, with a score above 70.
　3.□使用相關語文著作論文，或曾在外國取得學士以上學位者，

論文發表(被接受)日期分別為：
3. Using the English language to write the thesis, or having attained a degree above bachelor in foreign countries, the dates of paper published (accepted) are:
               ，             ，             ，             
指導教授／共同指導教授   簽名:         　　　　  　　　    
Signature of Advisor/Co-advisor

	所　　長

簽　　名
Signature of Chairman 
	


註：至少在國外期刊發表兩篇完整論文。請打上已發表或被接受論文題目、作者(按實際順序)、期刊全名、卷期、起迄頁次。若未刊印，則須附接受函；若已刊印，須附影印本。
Notes: The student should publish at least two papers in international journals. Please type on the title of the paper published or accepted, author (with actual order), full name of the journal, volume, start page and end page. If the paper has not been printed, the acceptance letter is required; if the paper has already been printed, one copy of the paper is required. (which will be returned after the review) 
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(96.1.25系務會議通過)
National Tsing Hua University Institute of Materials Science and Engineering

   Ph.D Degree Oral Defense Application Form

(Resolution of the Department Meeting in June 2007)
(本表適用96學年度起入學研究生)
(This form applies to students enrolled from 2007 academic year)
 Date (yy/mm/dd)　  　年　　月　　日填
	申 請 人
Applicant
	
	學　　號
Student ID
	
	擬口試日期
Intended Date of Oral Defense
	年　 　月　 　日 (yy/mm/dd) 

	
	
	指導教授
Advisor
	　　　
	共同指導教授
Co-Advisor
	

	畢業論文題　　目
Dissertation Title 
	中文：Chinese

	
	英文：English

	指　導
教　授
認　可
Approval of Advisor
	一、論文點數以符合下列要求之一：
1. The paper point has met one of the following requirements:
1.□總點數≧4.0 
1. Total points≧4.0
2.□SCI列名期刊論文三篇以上(含)，其中一篇必須為該領域之前15%
2. At least having three papers in the SCI journals. One of which must be the top 15% in the discipline.
3.□SCI列名期刊四篇以上(含)
3. At least having four papers in the SCI journals.
4.□Impact factor 4.0 以上一篇
  4. One paper with an Impact factor above 4.0.

 備註：Notes: 
  (1)申請適用第2,3,4項者，該生須為第一作者；
(1) For those conform to the above 2,3,4, the student must be the first author. 

  (2) Impact factor計點以畢業生在學期間SCI所公佈的數為準，並請提供數據資料；
(2) The points calculation for Impact factor may vary according to the number announced by SCI during the study period of the graduate, please provide the data for reference.

 (3)博士生列名在第一位者全算，第二作者為50%，第三作者為25%，以此類推。
(3) The points will be all counted if the Ph.D student is the first author, the points for the second author will be counted as 50%, the third author 25%...so on and so forth.
  (4)第一作者以外之共同作者論文所佔點數，以不超過1/3為原則。
(4) The points accumulated in which the student is not the first author should not be over more than 1/3. 
  (5)發表的論文，必須有系指導教授名字及學生需署名本系。
(5) The paper published must include the name of the advisor/co-advisor, the student should also indicate the title of the department.
  (6)用以申請口試之論文需與其博士論文有直接關係。
(6) The paper used for applying oral defense must be directly related to the Ph.D dissertation.
  (7)至少有一篇論文是以申請者為第一作者(指導教授不計排名)。
(7) The applicant should be the first author in at least one of the papers (The advisor does not count in ranking)
二、本人認定該生已符合「清大材料所博士」水準，並己具備第一外國語文能力，通過方式：
2. I approve that the student has reached the qualification of『NTHU department of materials science and engineering Ph.D』and possesses the English language ability via:
1.□通過相關語文鑑定考試。
1. Having Passed the language proficiency test.
2.□選修相關語文課程四學分，並且成績在70(含)分以上。
2. Having taken language courses for 4 credits, with a score above 70.
3.□使用相關語文著作論文，或曾在外國取得學士以上學位者，

論文發表(被接受)日期分別為：
3. Using the English language to write the thesis, or having attained a degree above bachelor in foreign countries, the dates of paper published (accepted) are:
               ，             ，             ，             
指導教授／共同指導教授  簽名：        　　　　                 
Signature of Advisor/Co-advisor

	系主任

簽　名
Signature of Chairman
	


註：至少在國外期刊發表兩篇完整論文。請打上已發表或被接受論文題目、作者(按實際順序)、期刊全名、卷期、起迄頁次。若未刊印，則須附接受函；若已刊印，須附影印本。
Notes: The student should publish at least two papers in international journals. Please type on the title of the paper published or accepted, author (with actual order), full name of the journal, volume, start page and end page. If the paper has not been printed, the acceptance letter is required; if the paper has already been printed, one copy of the paper is required. (which will be returned after the review) 
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(100.11.17系務會議通過)
National Tsing Hua University Institute of Materials Science and Engineering

   Ph.D Degree Oral Defense Application Form

(Resolution of the Department Meeting in November 2011)
(本表適用101學年度起入學研究生)
(This form applies to students enrolled from 2011 academic year)
Date: (yy/mm/dd)　  　年　　月　　日填

	申 請 人
Applicant 
	
	學　　號
Student ID
	
	擬口試日期
Intended Date of Oral Defense 
	年　 　月　 　日
 (yy/mm/dd) 

	
	
	指導教授
Advisor
	　　　
	共同指導教授
Co-advisor
	

	畢業論文題　　目
Dissertation Title 
	中文：Chinese 

	
	英文：English

	指　導

教　授

認　可
Approval of Advisor
	一、論文點數以符合下列要求之一：
1. The paper point has met one of the following requirements:

1.□總點數≧4.0 
1. Total points≧4.0
2.□SCI列名期刊論文三篇以上(含)，其中一篇必須為該領域之前15%
2. At least having three papers in the SCI journals. One of which must be the top 15% in the discipline.
3.□SCI列名期刊四篇以上(含)
3. At least having four papers in the SCI journals.
4.□Impact factor 4.0 以上一篇
4. One paper with an Impact factor above 4.0.

 備註：Notes: 
  (1)申請適用第2,3,4項者，該生須為第一作者；
(1) For those conform to the above 2,3,4, the student should be the first author. 
  (2) Impact factor計點以畢業生在學期間SCI所公佈的數為準，並請提供數據資料；
(2) The points calculation for Impact factor may vary according to the number announced by SCI during the study period of the graduate, please provide the data for reference.
  (3)博士生列名在第一位者全算，第二作者為50%，第三作者為25%，以此類推。
(3) The points will be all counted if the Ph.D student is the first author, the points for the second author will be counted as 50%, the third author 25%...so on and so forth.
  (4)第一作者以外之共同作者論文所佔點數，以不超過1/3為原則。
(4) The points accumulated in which the student is not the first author should not be 
 more than 1/3. 
  (5)發表的論文，必須有系指導教授名字及學生需署名本系。
(5) The paper published must include the name of the advisor/co-advisor, the student should also indicate the title of the department.
  (6)用以申請口試之論文需與其博士論文有直接關係。
(6) The paper used for applying oral defense must be directly related to the Ph.D dissertation.
  (7)至少有一篇論文是以申請者為第一作者(指導教授不計排名)。
(7) The applicant should be the first author in at least one of the papers (The advisor does not count in ranking)
二、本人認定該生已符合「清大材料所博士」水準，並己具備第一外國語文能力，通過方式：
2. I approve that the student has reached the qualification of『NTHU department of materials science and engineering Ph.D』and possesses the English language ability via:
1.□通過相關語文鑑定考試。
1. Having Passed the language proficiency test.
    通過日期：___年___月。Pass Date: (yy/mm)
    通過項目：__________ Pass Category，成績：__________ Score
(測驗成績CBT-TOEFL 測驗成績180分以上；IBT-TOEFL 測驗成績80分以上；托益考試成績達700(含)以上；全民英語能力分級檢定測驗「中高級」初試通過)
(Test scores: CBT-TOEFL above 180, IBT-TOEFL above 80, TOEIC at least 700, GEPT High-Intermediate Preliminary Test passed)     

2.□選修相關語文課程，可選修3 字頭（含）以上之語文課程6 學分，且成績在B(75分)（含）以上。
2. Having taken language courses with an initial of 3 (or above) for 6 credits, with a score above B (75).  
　指導教授／共同指導教授 簽名：        　　　　                 
Signature of Advisor/Co-advisor

	系主任

簽　名
Signature of Chairman 
	


註：至少在國外期刊發表兩篇完整論文。請打上已發表或被接受論文題目、作者(按實際順序)、期刊全名、卷期、起迄頁次。若未刊印，則須附接受函；若已刊印，須附影印本。
Notes: The student should publish at least two papers in international journals. Please type on the title of the paper published or accepted, author (with actual order), full name of the journal, volume, start page and end page. If the paper has not been printed, the acceptance letter is required; if the paper has already been printed, one copy of the paper is required. (which will be returned after the review) 
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(104.6.25系務會議通過)
National Tsing Hua University Institute of Materials Science and Engineering

   Ph.D Degree Oral Defense Application Form

(Resolution of the Department Meeting in June 2015)
(本表適用104學年度起入學研究生)
(This form applies to students enrolled from 2015 academic year)
Date (yy/mm/dd) 年　　月　　日填

	申 請 人
Applicant 
	
	學　　號
Student ID
	
	擬口試日期
Intended Date of Oral Defense 
	年　 　月　 　日
(yy/mm/dd) 

	
	
	指導教授
Advisor
	　　　
	共同指導教授
Co-advisor
	

	畢業論文題　　目
Dissertation Title 
	中文：Chinese

	
	英文：English

	指　導

教　授

認　可
Approval of Advisor
	一、論文點數以符合下列要求之一：
1. The paper point has met one of the following requirements:
1.□總點數≧4.0 
1. Total points≧4.0
2.□SCI列名期刊論文三篇以上(含)，其中一篇必須為該領域之前15%
2. At least having three papers in the SCI journals. One of which must be the top 15% in the discipline.
3.□SCI列名期刊四篇以上(含)
3. At least having four papers in the SCI journals.
4.□Impact factor 4.0 以上一篇
4. One paper with an Impact factor above 4.0.

 備註：Notes 
  (1)申請適用第2,3,4項者，該生須為第一作者；
(1) For those conform to the above 2,3,4, the student should be the first author. 
  (2) Impact factor計點以畢業生在學期間SCI所公佈的數為準，並請提供數據資料；
(2) The points calculation for Impact factor may vary according to the number announced by SCI during the study period of the graduate, please provide the data for reference.
  (3)博士生列名在第一位者全算，第二作者為50%，第三作者為25%，以此類推。
(3) The points will be all counted if the Ph.D student is the first author, the points for the second author will be counted as 50%, the third author 25%...so on and so forth.
  (4)第一作者以外之共同作者論文所佔點數，以不超過1/3為原則。
(4) The points accumulated in which the student is not the first author should not be 
more than 1/3. 
  (5)發表的論文，必須有系指導教授名字及學生需署名本系。
(5) The paper published must include the name of the advisor/co-advisor, the student should also indicate the title of the department.
  (6)用以申請口試之論文需與其博士論文有直接關係。
(6) The paper used for applying oral defense must be directly related to the Ph.D dissertation.
  (7)至少有一篇論文是以申請者為第一作者(指導教授不計排名)。
(7) The applicant should be the first author in at least one of the papers (The advisor does not count in ranking)
二、本人認定該生已符合「清大材料所博士」水準，並己具備第一外國語文能力，通過方式：
2. I approve that the student has reached the qualification of『NTHU department of materials science and engineering Ph.D』and possesses the English language ability via:
1.□通過相關語文鑑定考試。
1. Having Passed the language proficiency test.
    通過日期：___年___月。Pass Date: (yy/mm) 

    通過項目：__________ Pass Category, 成績：__________Score
(測驗成績CBT-TOEFL 測驗成績180分以上；IBT-TOEFL 測驗成績80分以上；托益考試成績達700(含)以上；全民英語能力分級檢定測驗「中高級」初試通過)
(Test scores: CBT-TOEFL above 180, IBT-TOEFL above 80, TOEIC at least 700, GEPT High-Intermediate Preliminary Test passed)  
2.□選修相關語文課程，可選修3 字頭（含）以上之語文課程6 學分，且成績在B(75分)（含）以上。
2. Having taken language courses with an initial of 3 (or above) for 6 credits, with a score above B (75).  
三、修習測驗通過本校學術研究倫理教育課程，及格標準為80分(檢附網路成績單)
3.  Taken and passed the course of Academic Research Ethics Education, with a score of at least 80. (Attach the internet transcript)
　指導教授／共同指導教授 簽名：        　　　　                 
Signature of Advisor/Co-advisor

	系主任

簽　名
Signature of Chairman
	


註：至少在國外期刊發表兩篇完整論文。請打上已發表或被接受論文題目、作者(按實際順序)、期刊全名、卷期、起迄頁次。若未刊印，則須附接受函；若已刊印，須附影印本。
Notes: The student should publish at least two papers in international journals. Please type on the title of the paper published or accepted, author (with actual order), full name of the journal, volume, start page and end page. If the paper has not been printed, the acceptance letter is required; if the paper has already been printed, one copy of the paper is required. (which will be returned after the review) 

國立清華大學博士候選人申請表
National Tsing Hua University Ph.D Candidate Application Form  

  （        學年度第   學期）
(  Academic year  Semester)

	學號
Student ID
	
	系所別
Department
	

	姓 名
Name 
	
	預定口試日期
Intended Date of Oral Defense　
	　年　　月　　日
(yy/mm/dd)   

	論文題目
(中   文)
Dissertation  Title(Chinese) 
	

	下列事項由系（所）查核 

The following requirements are checked by the department 
□一、已修畢本系(所)規定應修科目及畢業學分數（附歷年成績單正本）
1. Taken all the required courses and graduation credits 

(Attach a transcript of all semesters)
□二、已通過本系(所)博士學位資格考試（通過日期：        年        月）
2. Passed the Ph.D qualification examination of the department 

(Pass Date: yy/mm) 

□三、 已通過本系(所)外國語文能力認定（通過日期：        年         月）
  3. Passed the language proficiency test approved by the department 

  (Pass Date: yy/mm)

□四、已完成博士論文初稿
4. Finished the dissertation first draft

□五、符合本系(所)訂定之條件
5. Met the requirements of the department 
※ 系（所）承辦人簽章：
                         Signature of person-in-charge of the department: 


上列博士班學生已通過本系（所）博士學位候選人資格考核，擬請同意進行博士學位論文考試
The student has passed the qualification review of the Ph.D candidate of the department, please agree to proceed to the degree examination.  

敬     陳
指 導 教 授 Advisor 
系（所）主管 Chairman

　　
    

申請人：


（簽章）
Applicant         (signature) 






















(yy/mm/dd) 年　　　月

日

附註：一、申請人必須已修畢規定之科目學分（應修科目如准免修請系所於歷年成績單上註明）、通過資格考試、完成論文初稿，並應通過外國語文能力認定，各系（所）另有規定者並應符合各系（所）之畢業規定。

            二、申請人應檢具論文初稿及提要、歷年成績單、博士學位考試申請表等表件向各系（所）提出申請，經指導教授及系（所）主管核簽後，由系（所）辦公室造具博士學位考試委員名冊連同歷年成績單一份及申請表，至遲於口試日期二週前送註冊組辦理。

三、依本校學則第六十一條規定：博士班畢業生效日期以通過論文考試並完成論文審定之日期為準。
Notes: 

1. The applicant must have taken all the credits of the required subjects (If the required subject is approved to be waived, please indicate it on the transcript of all semesters), pass the qualification examination, finish the dissertation first draft and pass the language proficiency test. For departments which have their own regulations for graduation, it is required to conform to them respectively.  

2. The applicant should prepare the dissertation first draft and abstract, transcript of all semesters, Ph.D degree examination application form for application. After acquiring the signatures of the advisor and the chairman, submit the above documents to the department office. The department will send the documents along with the Ph.D degree examination committee member list to the division of registration at least two weeks before the date of oral defense. 

3. According to the school regulation No.61: The date of passing the degree examination and the dissertation review will be counted as the valid graduation date for Ph.D student.  
國立清華大學    
學年度第
學期博士學位考試委員名冊National Tsing Hua University      Academic Year     Semester
Ph.D Degree Examination Committee Member List

	博      士      候     選      人 Ph.D Candidate 

	系所
Department 
	
	論文題目

(中　文)
Dissertation Title (Chinese) 
	

	學號
Student ID
	
	
	

	姓名
Name
	
	
	


	考      試     委     員 Committee Members 

	職稱
Title 
	校內外委員
In-Campus/ Off-Campus
	編號
Number
	姓  名
Name
	學  歷
Highest Degree
	經  歷
Experience

	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	

	
	
	
	
	
	

	備註
Notes 

1. 指導教授請以＃註明。
1. Please indicate the advisor with #.
2. 考試委員如已經核備者，僅填其職稱、校內外委員、編號、姓名及最近之經歷。
2. If the committee member has already been approved of reference, fill in only the title, in/off-campus, number, name and recent experience of the member. 

3. 考試委員如係首次聘請者，請詳填其學歷、經歷；現職為教授、副教授者其初任教授、副教授年月及證書字號亦請在經歷欄中註明以便建檔。
3. If the committee member is initially employed, please fill in in detail the highest degree and experience of the member. For those whose current professions are professor or associate professor, please also indicate in the column of experience their first employment date and the number of certificate for the convenience of compiling. 
「本校曾聘並經核備之校內外考試委員編號名冊」請

逕行進本校首頁查詢登錄系統中查詢（https://www.ccxp.nthu.edu.tw/ccxp/INQUIRE/）。
For the “List of NTHU In/Off-Campus Committee Members Once-employed and Approved of Reference”, please go to the Academic Information Systems for searching: 
https://www.ccxp.nthu.edu.tw/ccxp/INQUIRE/


系所主管簽名：
Signature of Department Chairman: 

  
   
    
教務長 Dean 


        校長 President                日期Date 
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